
 

 

 

 

 

 

Kas yra Klaipėdos 

lopšelis-darželis 

Sakalėlis? 

Klaipėdos lopšelis-darželis 

Sakalėlis yra darželis: 

 kur dirba mokytojai; 

 mokosi mokiniai. 

Mokiniai yra vaikai,  

kurie eina į darželį. 

 

Darželyje yra 11grupių, 

kuriose mokosi vaikai nuo 1 

iki 7 metų. 

 

Kai vaikai pradeda eiti į 

darželį, jie pradeda mokytis 

įvairių dalykų. 

 

 

 

Kuo rūpinasi darželis? 

Darželis rūpinasi vaikų 

mokymu, nes visiems 

svarbu: 

 kad vaikai eitų į 

darželį; 

 kaip vaikai mokosi; 

 kiekvienas mokytųsi 

patogiai kartu su 

visais; 



 darželyje visi jaustųsi 

saugiai. 

 Kas yra vaikų 

mokymas? 

Darželyje gauname naujų 

žinių: 

 išmokstame naujų 

dalykų; 

Pavyzdžiui išmokstame 

skaičiuoti. 

 

Darželyje vaikas: 

 sužino naujų dalykų; 

 geriau supranta 

pasaulį; 

 susipažįsta su kitais 

žmonėmis. 

Kai vaikas  baigia darželį, 

gali eiti į mokyklą. 

 

 Kas dirba darželyje? 

Darželyje dirba mokytojai ir 

kiti žmonės: 

 direktorius; 

 direktoriaus 

pavaduotojai; 

 mokytojai; 

 mokinio padėjėjai; 



 visuomenės sveikatos 

specialistas; 

 specialistas; 

 psichologai; 

 specialieji ir socialiniai 

pedagogai; 

 virėjai, valytojai, 

skalbėja, kiemsargiai, 

staliai; 

 kineziterapeutai; 

judesio korekcijos 

specialistai; 

 masažistas. 

 

 

 

Už ką atsakingi 

darželio darbuotojai? 

Darželio darbuotojai yra 

atsakingi už darželio 

reikalus: 

 vaikų mokymą; 

 vaikų saugumą, 

tvarką; 

 vaikų auklėjimą; 

 vaikų maistą; 

 darželio aplinką ir 

daiktus; 

  gerą vaikų jauseną 

darželyje. 



 

 

Darželyje darbuotojai yra 

atsakingi: 

 kad darželyje būtų 

švaru; 

 kad visi darbai  

vyktų pagal taisykles, 

pavyzdžiui, kad 

viskas būtų padaryta 

laiku; 

 kad darželyje būtų 

saugu; 

 už vaikų sveikatos 

priežiūrą; 

 už laisvalaikį 

darželyje. 

 Laisvalaikis yra laisvas 

laikas: 

 kai vaikai gali eiti į 

būrelius; 

 kai vaikai gali užsiimti 

mėgstama veikla 

grupėje ir lauke. 

 

Apie visas darželio veiklas 

galite paskaityti internete 

https://sakalelis.lt/ 

 Paspauskite šią mėlyną 

nuorodą 

https://sakalelis.lt/


 

 

 

Kas mokosi darželyje? 

Darželyje mokosi vaikai. 

 

 

 

Svarbiuose Lietuvai 

dokumentuose yra 

parašyta, kad: 

 kiekvienas žmogus  

turi teisę mokytis; 

 kiekvienas žmogus 

gali mokytis. 

  

Mes visi esame skirtingi. 

Į darželį eina žmonės, 

kurie: 

 kalba skirtingomis 

kalbomis; 

 skirtingai atrodo; 

 skirtingai elgiasi; 

 auga su skirtingais 

žmonėmis. 

 

 

Į darželį eina žmonės, 

kurie: 

 daro dalykus 

skirtingai. 



Pavyzdžiui, vieni vaikšto, o 

kiti juda naudodami  

vežimėlį. 

 mėgsta skirtingus 

dalykus. 

Pavyzdžiui, vieni vaikai 

mėgsta rašyti, o kiti vaikai 

mėgsta sportuoti. 

 

 

 

Kas vadovauja 

darželiui? 

Darželiui vadovauja 

direktorius.  

 

 Kur galima rasti 

informaciją apie 

darželį? 

Jei norite sužinoti daugiau 

informacijos apie darželį, 

Jūs galite: 

 paskambinti telefono 

numeriu 

+370 (652) 09 656. 

 parašyti elektroninį 

laišką. 



 Darželio elektroninis 

paštas yra 

klaipeda.sakalelis@g

mail.com, ateiti į 

darželį. 

Darželio adresas yra   

Šiaulių gatvė, 

numeris 11, Klaipėda, 

Lietuva.  

Šioje vietoje dirba 

darželio darbuotojai. 

 

 

 

Kaip galite paprašyti 

pagalbos darželyje? 

Jeigu reikia pagalbos, galite 

paprašyti darbuotojo, kad 

Jums padėtų. 

 

 

 

Kas yra parašyta 

darželio interneto 

puslapyje? 

Darželio interneto puslapyje  

yra parašyta visa 

informacija  

apie darželio veiklą ir 

paslaugas. 

 

mailto:klaipeda.sakalelis@gmail.com
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Darželis nedirba 

šventinėmis dienomis: 

 sausio 1 dieną; 

 vasario 16 dieną; 

 kovo 11 dieną; 

 Velykų dieną  

(Velykų diena 

kiekvienais metais yra 

vis kita); 

 birželio 24 dieną; 

 liepos 6 dieną; 

 rugpjūčio 15 dieną; 

 lapkričio 1 dieną; 

 lapkričio 2 dieną; 

 gruodžio 24 dieną; 

 gruodžio 25 dieną; 

 gruodžio 26 dieną. 

 Mokslo metai ir vaikų 

mokymas prasideda 2024 

metų rugsėjo 2 dieną, 

baigiasi  2024 metų 

rugpjūčio 31 dieną. 

  

Vaikai nuo 5 metų iki 7 

metų per mokslo metus turi 

atostogas: 

 rudens atostogos 

prasideda nuo 2024 



metų spalio 28 dienos 

ir baigiasi spalio 31 

dieną; 

 žiemos (Kalėdų) 

atostogos prasideda 

nuo 2024 metų 

gruodžio 27 dienos ir 

baigiasi 2025 metų 

sausio 3 dieną; 

 žiemos atostogos 

prasideda nuo 2025 

metų vasario 17  

dienos ir baigiasi 

2025 metų vasario 21 

dieną; 

 pavasario (Velykų) 

atostogos prasideda 

nuo 2025 metų 

balandžio 22 dienos ir 

baigiasi balandžio 25 

dieną. 

 

Darželio darbo laikas: 

 10 grupių dirba nuo 7 

valandos 30 minučių 

iki 18 valandos; 

 1 grupė dirba nuo 7 

valandos iki 7 



valandos (darbo 

dienomis); 

 administracija dirba 

nuo 8 valandų iki 17 

valandos 30 minučių; 

administracija 

pietauja nuo 12 

valandos 30 minučių 

iki 13 valandos; 

 savaitgaliais darželis 

nedirba. 

 

Darželyje vyksta įvairios 

pamokos. Pavyzdžiui: 

 muzikos pamokoje 

vaikai mokosi 

dainuoti, 

kūno kultūros pamokoje 

vaikai mokosi sportuoti. 

 

Po pamokų vaikai taip pat 

gali mokytis įvairių dalykų 

būreliuose. 

Būrelis yra užsiėmimas po 

pamokų. 

Pavyzdžiui, būreliuose 

vaikai gali mokytis: 

 šokti; 



 sportuoti; 

 dainuoti; 

 konstruoti; 

 vaidinti. 

 

Darželyje vaikai taip pat 

dalyvauja įvairiuose 

renginiuose, pavyzdžiui: 

 spektakliuose; 

 koncertuose; 

 šventėse. 

 

Darželis turi interneto 

puslapį. 

Šiame puslapyje 

informacija  

apie darželį 

yra skirtinguose skyriuose.  

Skyrius yra informacijos 

temos pavadinimas. 

 

Kokie skyriai yra aprašyti 

darželio interneto 

puslapyje? 

Darželio interneto puslapyje 

yra skyriai: 

 apie mus; 

 struktūra ir kontaktai; 



 administracinė 

informacija; 

 pranešėjų apsauga; 

 korupcijos prevencija; 

 struktūra ir kontaktai; 

 kita informacija; 

 aktualu; 

 naujienos. 

 

Galima sužinoti, kiek yra: 

 laisvų vietų darželyje; 

 ugdytinių; 

 pedagoginių 

darbuotojų; 

nepedagoginių 

darbuotojų. 

Darželio interneto puslapyje  

svarbiausia informacija taip 

pat yra parodyta gestų 

kalba.  

Gestų kalba yra ženklų 

kalba. 

Kai žmogus kalba gestų 

kalba, jis:  

● judina rankas; 



● judina kitas kūno da-

lis. 

 

Jeigu norite pamatyti 

informaciją gestų kalba, 

spauskite rankų ženklą.  

Rankų ženklas yra interneto 

puslapio viršuje.  

 

 

 

 

 

Teksto originalą parengė 

Klaipėdos lopšelio-

darželio „Sakalėlis“ 

direktoriaus pavaduotoja 

ugdymui Diana 

Vasiliauskienė 

 

Tekstą lengvai 

suprantama kalba rengė: 

Diana Vasiliauskienė 

Tekstą vertino:  



 ....... 

Teksto vertinimą 

koordinavo:  

 ....... 

Iliustracijų šaltinis: 

● https://arasaac.org/ 

● https://arasaac.org/  

● https://www.free-

pik.com/  

● https://www.inclusion-

europe.eu/easyto-

read/  

●  Microsoft Word pik-

togramų bazė. 
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